

中国核心期刊数据库收录期刊
中国学术期刊光盘版收录期刊

ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S
第33卷 VOL.33 第2期 NO.2

华东森林经理

EAST CHINA FOREST MANAGEMENT

中国 浙江 杭州
HANGZHOU ZHEJIANG CHINA

2019 2



HUADONG SENLIN JINGLI
万方数据

国家林业和草原局华东调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

华东森林经理

第 33 卷 第 2 期
(季刊 1987 年创刊)
HUADONG SENLIN JINGLI

主管单位:

国家林业和草原局

主办单位:

国家林业和草原局华东调查规划设计院
中国林学会森林经理分会华东地区研究会
全国林业调查规划科技信息网华东大区站

《华东森林经理》编辑部

主 编 何时珍
副 主 编 聂祥永 李文斗 (常务)
编 辑 李文斗
英文译校 唐可平 (兼)

编辑出版 《华东森林经理》编辑部

地 址 浙江省杭州市德胜东路 3311 号

邮 编 310019

电 话 (0571) 81069616

传 真 (0571) 81069612

电子信箱 HDSL@chinajournal.net.cn

网 址 <http://HDSL.chinajournal.net.cn>

印刷单位 浙江国广彩印有限公司

订 购 处 《华东森林经理》编辑部

国内统一刊号 CN 33-1160/S

国际标准刊号 ISSN 1004-7743

广告经营许可证号 浙工商广字 07106 号

出 版 日 期 2019 年 5 月

定 价 5.00 元

目 次

森林资源与环境

- 福建藤山自然保护区自然资源特点与保护对策研究……………彭华福 田丽娟 (1)
湖南泸溪天桥山自然保护区现状和保护对策研究……………杨必祥 李华 (5)
平阳县湿地资源保护的探讨……………洪奕丰 (9)
杭州市萧山区珍贵彩色森林建设构想……………金久宏 孙永涛 张关通等 (13)
长兴县森林资源现状分析与高质量发展对策探讨……………黄文莹 刘政 朱培等 (17)
休宁县森林质量的短板软肋与提升对策……………胡洪海 (21)
长兴桃花芥森林公园森林恢复技术……………何国庆 沈晓飞 李春霞等 (24)

林业经营管理

- 巡护在勐腊自然保护区生物多样性保护和监测中的作用……………许海龙 (28)
丽水市违法使用林地问题分析及对策研究……………李晓东 郑炳斌 骆争荣等 (31)
“多规合一”背景下林地与国土数据衔接情况分析 & 处理建议……………申屠惠良 邱尧荣 陆亚刚 (34)
绍兴市柯桥区竹产业发展现状及对策……………黄望华 (38)
遂昌县林业病虫害社会化防治组织现状及对策……………项作周 王芳 胡双台等 (41)
杉木大径材培育技术措施……………吴伟华 程亚平 沈秋红等 (44)
意大利杨的栽植与管理浅见……………彭干 (47)

森林生态文化

- 国家森林城市建设规划初探——以浙江省新昌县为例……………姚贤林 赵锡成 (49)
浙江省长兴县国家森林城市建设规划初探……………莫颖 朱培 孙亚光等 (52)
兰溪市森林风景资源保护与开发探析……………周原驰 徐鹏 唐扬龙 (57)

“3S” 技术应用

- 基于高光谱遥感图像的树种 (树种组) 分类……………王志辉 张乐 徐惠军等 (61)
黄土高原油松人工林土壤水分变动的人工神经网络模型研究……………尹准生 唐孝甲 卢信等 (67)
基于 landsat8 影像的植被信息提取最佳波段组合研究——以浙江省龙泉市为例……………谭莹 徐军 毛华英 (71)
多源数据分布式森林资源监测平台研建……………陈伟 孙永涛 洪奕丰等 (77)

East China Forest Management

Vol. 33, No. 2

(Quarterly started in 1987)

May 2019

Competent organization:

National Forestry and Grassland Administration

Sponsored by:

East China Inventory and Planning Institute of National
Forestry and Grassland Administration

East China Association, Sub-society of Forest Management
of Chinese Forestry Society

East China Station, State Science and Technology
Information Network for Forestry Inventory and Planning

Editorial Department of East China Forest Management

Chief Editor: He Shizhen

Associate Editor: Nie Xiangyong

Li Wendou

Edited & Published by:

Editorial Department of
East China Forest Management

Address: No.3311 East Desheng Road, Hangzhou, Zhejiang

Post Code: 310019

Tel: (0571) 81069616

Fax: (0571) 81069612

E-mail: HDSL@chinajournal.net.cn

Homepage:

<http://HDSL.chinajournal.net.cn>

Printing by: Zhejiang Guoguang Color
Printing Co., Ltd

No: ISSN 1004-7743 CN 33-1160/S

Ad. Licence: No.07106 Zhejiang Industry and business

price: RMB ¥ 5.00

Contents

Forest Resources and Environment

- Study on natural resources characteristics and conservation strategy of Tengshan Nature Reserve in Fujian province.....Peng Huafu et al. (1)
- Study on conservation status and strategy of Tianqiao mountain Nature Reserve in Luxi county, Hunan province.....Yang Bixiang et al. (5)
- Discussion on conservation of wetland resources in Pingyang county.....
.....Hong Yifeng(9)
- Conception of rare and multicolor forest construction in Xiaoshan district, Hangzhou city.....Jin Jiuhong et al.(13)
- Analysis of forest resources status and discussion on high-quality development strategy in Changxing county ...Huang Wenying et al. (17)
- Short slab and improvement strategy of forest quality in Xiuning countyHu Honghai (21)
- Forest restoration technology in Taohuajie Forest Park, Changxing countyHe Guoqing et al. (24)

Forestry Management

- The role of patrol in conservation and monitoring of biodiversity in Mengla Nature Reserve.....Xu Hailong (28)
- Problem analysis and counterplan study of illegal use of forestland in Lishui city.....Li Xiaodong et al.(31)
- Analysis and processing suggestions on the connection between forestland data and national land data under the background of multiple planning integration.....Shentu Huiliang et al. (34)
- The status and strategy of bamboo industry development in Keqiao district, Shaoxing city.....Huang Wanghua (38)
- Status and strategy of forest pest socialized control in Suichang county.....
.....Xiang Zuozhou et al. (41)
- Cultivating technology of big diameter timber of *Cunninghamia lanceolata*.Wu Weihua et al. (44)
- View on planting and management of Italian poplar.....Peng Gan (47)

Forest Ecological Culture

- Exploration of national forest city construction planning in Xinchang county, Zhejiang province.....Yao Xianlin et al. (49)
- Exploration of national forest city construction planning in Changxing county, Zhejiang province.....Mo Ying et al. (52)
- Analysis of conservation and development of forest landscape resources in Lanxi city.....Zhou Yuanchi et al. (57)

3S Technology Application

- Classification of tree species or tree groups based on hyperspectral remote sensing images.....Wang Zhihui et al. (61)
- Artificial Neural Network model of soil moisture fluctuation of *Pinus tabulaeformis* plantations in Loess Plateau.....Yin Zhunsheng et al. (67)
- Research of optimum bands combination for vegetation information extraction based on landsat8 image--taking Longquan as an example.....
.....Tan Ying et al. (71)
- Study on construction of a distributed forest resources monitoring and management platform with multiple data sources.....Chen Wei et al. (77)